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Referat Skolebestyrelsesmøde Specialskolen 

Dato og tid: 17. november 2020 

Sted: Nakskov, præcist sted tilgår 

Forplejning: [Klik her – skriv hvad der serveres til mødet] 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Henriette Hansen, Martin Simonsen, Rikke Østfeldt-Witt, Torben 

Pihl, Anne S Christensen 

 Medarbejderrepræsentanter:  

 Gæster: Linda Fausing, Maria Østergaard og Lone Gasberg Andersen 

Fraværende:  Forældrerepræsentanter: Rene Liljedahl, Inge Tuncer, Jeanette Reynolds, Casper Løje Peder-

sen 

 Medarbejderrepræsentanter:  

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Sagsfremstilling:  
Evt. nye punkter til dagsorden 

 

Referat: 

 

2. Referat fra sidste møde 

Sagsfremstilling: 

Godkendelse af referat fra den 6. oktober 

Referat: 

Referatet er godkendt. 

3. Beretning formand 

Sagsfremstilling:  

Formanden fremlægger aktiviteter mv. skolebestyrelsen har været involveret i siden sid-
ste møde. 

 
Referat: 

Der har været ansættelsessamtaler, men uden deltager fra Skolebestyrelsen. 

4. Beretning skoleleder 

Sagsfremstilling: 

Skoleleder beretter om seneste fra skolen: 

Personalesituation: 

Der har i oktober været et øget fravær blandt personalet i Centerafdelingen. 

Flytning af autismetilbud til Horslunde 
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Overordnet ønskes flytningen gennemført så hurtigt som muligt. På den måde vil man 
hurtigst kunne reetablere ”hverdagen” som eleverne kender den – bare et nyt sted. 

 

Den plan, der er lagt tager udgangspunkt i en flytning ved udgangen af november. Dette 
sker dels for at flytningen er overstået inden 1. januar og inden at julemåneden – der ty-
pisk er udfordrende for eleverne – er kommet for godt i gang. 

Planen er: 

Torsdag d. 26.nov ved 10-11 tiden kommer flyttefirmaet til Blæsenborg for at hente tin-
gene – det forventes at tage 5-6 timer at læsse flyttebilerne. 

Fredag d.27.nov kl 8 er flyttefolkene klar til at sætte tingene ind i Horslunde. Forventet 
tidsramme ca. 4 timer.  

Eleverne er i skole torsdag. Fredag den 28. november opfordrer skolen til at holde bør-
nene bliver hjemme – vi finder på en nødløsning til de børn, der måtte komme. 

Personalet arbejder længe fredag.  

 

Nyt fra afdelingerne 

Se vedlagte bilag (afd. ledere har fået til 6. november til at skrive kort om afdelingen) 

 

Specialskolens hjemmeside 

Hjemmesiden er oppe at køre og efterhånden som diverse materialer og skrifter bliver 
produceret vil der blive lagt mere på. 

Skolebestyrelsen har sin egen del af hjemmesiden, hvor bestyrelsens referater bliver 
lagt. 

 

Referat: 

Der er 2. ansættelsessamtale til SFO-leder i morgen. De skal lave en test, som udvalget 
vil gennemgå og derefter beslutte hvem vi kan tilbyde jobbet. Formentlig med start 1. ja-
nuar 2021. 13 har søgt stillingen.  

Vi skal have en ny afdelingsleder til centerafdelingen. Vi afventer til efter nytår med at 
slå stillingen op. Lone er konstitueret afdelingsleder. Der er en del sygemeldinger og det 
giver selvfølgelig noget uro blandt både elever og kolleger. Drøftelse om Corona og hvor-
dan melder vi bedst ud så der ikke er tvivl. Man er altid velkommen til at kontakte skolen 
hvis der er spørgsmål.  

Flytning af autisterne – Nymands busser er godt i gang med at lave ruter. Eleverne har 
været med ude og se hvor de skal være og det er generelt meget positivt. Udeskolens 
personale glæder sig også til deres kolleger kommer. Det er vigtigt at skabe en god dia-
log mellem personale og forældre fra almenskolen til specialskolen.  

Østofte gør brug af vikarer for at få hænder nok til eleverne. Der er kommet lidt ro på. 
Det fungerer også bedre med busserne nu. Der kommer flere nye medarbejdere til og 
det ser ud til at gå den rigtige vej. Der er bevilget 400.000 kr til at lave legeplads i Øs-
tofte. Der er også bevilget 150.000 kr. som kan bruges til læringsmiljø i Horslunde. 

Centerafdelingen – Lone har nye opgaver som konstitueret afd.leder, men har gode folk 
omkring sig til at hjælpe. Der skal være fokus på de forskellige trin, så overgangen glider 
nemmere. Der skal nu kigges på de lokaler der bliver ledige og hvordan de bedst skal 
bruges.  
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Hjemmesiden må nu alligevel ikke køre p.g.a. forskellige regler. Vi afventer at IT giver 
grønt lys. Under fanen med skolebestyrelsen giver skolebestyrelsen tilladelse til at der 
må stå telefon nr. og mailadresse samt foto. De der ikke er til stede i dag skal også give 
deres accept. Send jeres oplysninger til sekretær Stine på karot@lolland.dk  

 

5. Drøftelse med udvalgsformand 

 

Sagsfremstilling: 

På et kort møde med sektorchef, direktør og udvalgsformand mandag den 9. november, 
blev det besluttet at Signe Lund – sammen med det øvrige børne-skoleudvalg - deltager i 
skolebestyrelsens møde den 15. december. Signe har indbudt udvalget. 

Da en række af de punkter skolebestyrelsen har ønsket at drøfte med Signe Lund og for-
valtningen hovedsageligt har et administrativt tilsnit blev det aftalt at skoleleder efter i 
øvrigt at have vejledt sig med forvaltningen, svarer på nedenstående spørgsmål. 

De nævnte punkter drøftes derfor med skoleleder på mødet den 17. november: 

1. Udfordringer og muligheder i forbindelse med buskørsel af børn i Specialskolen.  

2. Udfordringer i forbindelse med de fysiske rammer på tilbud Østofte.  

3. Fastlæggelse af rammer for samarbejdet imellem Specialskolens bestyrelse og skole-
forvaltningen. Hvordan sikrer vi at vores perspektiver bliver hørt - og omvendt?  

4. Vores bekymringer ift. Specialskolens budget, som vi vurderer er underfinansieret.  

5. Endelig afklaring og plan for flytning af autismetilbuddet til Horslunde. 

 

Referat: 

Man kan fortsat kun få bevilget kørsel til den adresse hvor barnet bor.  

Personale i busserne: Det er en mulighed men det går ud over undervisningen, da der 
ikke er ekstra midler til dette. Drøftelse af leasing af egne busser med eget personale. 
Det bliver hurtigt også mange penge og der er stadig ikke en ekstra personale med bus-
sen.  

Som det kører nu er det meget vigtigt at både buschauffør, personale og forældre taler 
sammen om de udfordringer det enkelte barn har med kørsel. Prøve at finde en løsning.  

Fysiske rammer i Østofte: Der er ingen tvivl om at der er for mange mennesker samlet 
der. Der kigges på om der kan laves mere plads i Østofte eller om nogen af børnene skal 
flyttes.  

Budget: Specialskolen får 2 mill efter nytår. Der arbejdes på hvordan ser et holdbart 
budget ud. 

Nyt punkt til næste møde: Spørgsmål om regler m.v. for skolebestyrelsens ind-
flydelse/accept af budget og midler m.v. 
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6. Dannelse af forældreråd på afdelingerne 

Sagsfremstilling: 

Som følge af styrelsesvedtægten – se herunder - har skolebestyrelsen i Specialskolen 
Lolland til opgave at sikre, at der oprettes forældreråd ved skolens afdelinger. 

Det betyder, at der overordnet skal oprettes forældreråd ved Specialskolens afd. Maribo 
(Centerafdelingen), afdeling Østofte/Nakskov og afdeling Horslunde. 

 

§ 6. På skoler med flere afdelinger vælges et forældreråd.  

Stk. 2. Bestyrelsen fastlægger rammer og principper for forældrerådenes arbejde og 
samarbejde med bestyrelsen. 

 
På sidste møde blev det aftalt at drøftelsen blev genoptaget på dette møde 
Fortsat diskussion om:  

- Hvilke beslutninger uddelegeres til forældreråd? 
- Hvordan kan bestyrelse have kontakt til forældreråd? 

- Hvordan får vi fat i forældre til forældrerådene? 
- Hvor mange forældre bør der sidde i de forskellige forældreråd? 

 

  

Referat: 

Der er lavet et udkast som gennemses. 

 

7. Specialskolens budget 

Sagsfremstilling: 

Punktet drøftes under pkt. 5 

 
Referat: 

 

8. Politikker og retningslinjer 

Sagsfremstilling: 

Der ønskes en drøftelse af hvilke relevante politikker og retningslinjer, der kan blive tale 
om i Specialskolen. 

Forslag til politikker: 

Mobbepolitik med udgangspunkt i vedlagte bilag. Der skal på alle skoler være en mobbe-
politik, der beskriver, hvorledes skolen håndterer mobning – ud over de lovmæssige fast-
lagte bestemmelser. 

Vedlagt bilag fra DCUM (Dansk Center for Undervisnings Miljø) 

 

Referat: 

Forslag til mobbepolitik er udsendt inden mødet. Læs og diskuter det og meld tilbage så 
den kan justeres.  
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__________________________________  ____________________________________  

Formand Martin Simonsen       Næstformand Casper Løje Pedersen 

 

 

 

__________________________________  ____________________________________  

Medlem Anne S Christensen       Medlem Henriette Hansen 

 

 

 

 

__________________________________   ___________________________________  

Medlem Rikke Østfeldt-Witt       Medlem Torben Pihl 

 

 

 

 

__________________________________   ___________________________________  

Medlem Anita Hansen        Suppleant René Liljedahl 

 

 

 

 

Dato: __________________ 

 

 

 

 


